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írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyülés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye'7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 201 1

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni a Nemzeti

Fejlesztési Minisztériumot vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium

vezetőjéhez.

„Fontos-e a Kormánynak a budafoki Törley-mauzóleum jöv ője, és ha ,igen, akkor mit

tesznek a műemlék megmentése érdekében?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom ?

Tisztelt Miniszter Úr !

A közelmúltban több állampolgári megkeresés és sajtóban megjelent cikk arra sarkallt, hogy a

budafoki Törley-mauzóleum ügyével kapcsolatban kérdést intézzek Önhöz, és a segítségét

kérjem. Tényként kijelenthető, hogy egyre aggasztóbb a mauzóleumnak és környezetének az

amortizációja . A f renzei Szent János-keresztel őkápolna vonásait magán viselő műemlék

jelenlegi, az államosításukat megelőző helyzetével összehasonlíthatatlan állapotát állam i

támogatások hiányában' lelkes helyi aktivistáknak, a kerületi katolikus plébánosnak, illetv e

egy helybeli helytörténésznek köszönheti . Budafoki lakosként mindig is szív ű ggryemnek

tekintettem választókerületem műemlékeinek megóvását, rekonstruálását . Történelmi tény,

hogy a kerület gazdasági fejl ődésére nagy hatást gyakorló Törley család a mauzóleumot a



kastéllyal és az érintett területtel együtt az egyházra hagyományozta. A kommunista
hatalomátvételt követően államosították az említett ingatlanokat, a rendszerváltásnak nevezet t
időszak után a volt egyházi ingatlanok tulajdoni helyzetének rendezésér ől szóló 1991 . évi
XXXII. törvény rendelkezéseinek megfelel ően pedig sor, került a részleges restíttrcibra . A
vagyonvisszaadás említett formája során, annak 'jellegéből adódóan az egyház nem kapta
vissza a teljes, második világháború után államosított területet, hanem annak =csak töredé k
részét ,

Az előbbiekben felvázolt el őzmények, relevanciája abban rejlik, hogy tudomásom szerint
igény keletkezett az említett területen urnatemet ő létrehozására, illetve a mauzóleu m
helyreállítására . Ezzel kapcsolatban pedig felmerül annak problémája, hogy a dombtet őn
elhelyezkedő ingatlanhoz a gyalogosan történő feljutás nehézkes, ezért parkolóhel y
kialakítására lenne szükség, azonban ennek megalkotása a mauzóleumhoz tartozó tele k
nagysága miatt kivitelezhetetlen . A rendelkezésemre álló információk alapján, ha mégsem
valósulna meg az urnatemető kialakítása az érintett területen, abban az esetben az egyházza l
nem összeegyeztethetetlen kulturális célú felhasználás is lehetséges lenne, azonban ehhez i s
szükség lenne nagyobb területre a parkoló kialakítása miatt .

A parkoló kialakításához szükséges területet a mauzóleum mellett elterül ő , a Törley-
kastélyhoz tartozó jelentős nagyságú telekb ő l lehetne biztosítani . Információm szerint a hely i
önkormányzat partner lenne a megoldás megtalálásában, azonban az érintett terület az álla m
tulajdonában áll, ennek megfelel ően a helyi népképviseleti szervnek nincs rendelkezési :joga
az említett ingatlan felett . Értesüléseim szerint Budafok-Tétény önkormányzata a probléma
megoldása érdekében már felajánlott cseretelket a kialakítandó parkolóhoz szükséges állami
tulajdonit területért, azonban. ezt az állam elutasította . A helyzetet tovább bonyolítja, hogy
értesüléseim szerint a műemlék teljes» dokumentációjánakr az örökségvédelmi központ álta l
való létrehozására a korábbi ígéretekkel ellentétben nem került sor 2016 júniusában .

Fent leírtak okán kérem Miniszter Urat, hogy válaszoljon az alábbi kérdésekre :

L Tudomása van-e a XXII . kerületben található Törley-mauzóleum ügyér ől?
2. Készül-e a műemlékről teljes körű dokumentáció az örökségvédelmi központban ,

amennyiben igen, mi az oka a kiadás késlekedésének?
3. Miért utasította el az állam a Budafok-Tétény Önkormányzata által felajánlott

telekcserét ?
4. Nem gondolja, hogy akkor járnának el helyesen, ha az állam a kerület i

önkormányzattal karöltve megmentené a Törley-kastélyt a mauzóleummal együtt, é s
régi pompájába visszaállítva értelmes kulturális funkciót találnának a páratlan
épületegyüttesnek?



Fenti kérdésekre várom Miniszter Úr megtisztel ő és érdemi válaszait !

Budapest, 2016. szeptember -22 .

Tisztelettel,

dr. Staudt Gábor
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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